
  

 

 
Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
2008-09-11, § 20 

 

 Tid: 11 september 2008 kl 16.00 – 16.20 

   

 Plats: Bråvallasalen, Stadshuset 

   

 Justerat: 25 september 2008 

  

 

 

Joakim Larsson Mirja Räihä Järvinen 

  

 

Närvarande 

 
Ledamöter: 

 Joakim Larsson (m), ordförande  

Mirja Räihä Järvinen (s), vice ordförande  

 

Jan Tigerström (m)  

Kerstin Gustavsson (m)  

Helena Bonnier (m)  

Sören Swärd (m)   

Gulan Avci (fp)  

Mustafa Tümtürk (s)   

Jari Visshed (s)  

Emilia Hagberg (mp)   

 
Ersättare: 

 Göran Kindvall (m) tjänstgörande  

Sebastian Carlsson (m)  

Anders Alvebäck (m)  

Per Hallberg (m)   

Christer Mellstrand (c)  

Maria Östberg Svanelind (s) tjänstgörande  

Kenneth Nilsson (s)   

Bo Holmberg (s)  

Torkel Tigerschiöld (mp)  

Lotten von Hoffsten (v) tjänstgörande  

 
Tjänstemän: 

 Exploateringsdirektör Krister Schultz och nämndsekreteraren Åse Geschwind. 

Vidare tjänstemännen vid kontoret Stefan Eriksson, Lars Fränne, Ann-Charlotte 

Nilsson, Gunnar Jensen, Petra Nieto, Eva Olsson och Åsa Wigfeldt samt biträdande 

borgarrådssekreteraren Thord Swedenhammar från roteln. 

 



  

 § 20 

Wasted Space – Samarbetsavtal med People Owned AB 

Dnr E2008-000-01469  

 

Beslut 

Exploateringsnämnden beslutade enligt kontorets förslag: 

 

 Exploateringsnämnden godkänner föreliggande samarbetsavtal med People 

 Owned AB. 

 

Ärendets handling 

Exploateringskontorets tjänsteutlåtande i rubricerat ärende från den 1 september 2008. 

 

 

Nämndens behandling av ärendet 

 

Framlagda förslag till beslut 

1) Ordföranden Joakim Larsson m fl (m), ledamoten Gulan Avci (fp), 

ledamoten Emilia Hagberg (mp) och tjänstgörande ersättaren Lotten von Hofsten 

(v) föreslog att nämnden beslutar att avgöra ärendet vid dagens sammanträde. 

 

2) Vice ordföranden Mirja Räihä Järvinen m fl (s) föreslog återremiss enligt 

följande: 

1. Ärendet återremitteras. 

2. Kontoret får i uppdrag att i samverkan med berörda förvaltningar 

tydliggöra stadens syn på medborgarnas roll i den fysiska planeringen. 

3. Därutöver anförs följande: 

 

John Higson är en driven projektledare och kreatör. Vi är generellt positiva till 

det anslag som Wasted Space säger sig arbeta utifrån i det avtal och 

tjänsteutlåtande som föreligger. 

 

Det framstår dock som motsägelsefullt att staden å ena sidan lägger ner sina egna 

medborgarkontor, förbjuder lokala politiker att yttra sig om eller arbeta med 

frågor som rör fysisk planering och begraver lokala medborgarinitiativ med 

hänvisning till den kommunala förvaltningsorganisationens hierarkier. 

 

Därefter tar man istället skattemedel och betalar ett aktiebolag för att föra samtal 

med föreningar och medborgare kring utvecklingen av den fysiska miljön. 

 

Vi önskar att kontoret förtydligar hur Wasted Spaces- projektet kommer att 

påverka kommunens planeringsprocess och dess verksamhet i övrigt. Det nya 

anslag som nu aviseras kommer att öka kraven på kommunen i övrigt, och även 

rörande andra planeringsärenden än de som blir aktuella genom Wasted Spaces 

hemsida. 

 

Ordföranden ställde förslagen mot varandra och nämnden beslutade att avgöra ärendet 

vid dagens sammanträde. 

 

Härefter framlades följande förslag till beslut: 

 

1) Ordföranden Joakim Larsson m fl (m), ledamoten Gulan Avci (fp) och 



  

ledamoten Emilia Hagberg (mp) ställde sig bakom förvaltningens förslag. (se 

beslutet) 

 

2) Tjänstgörande ersättaren Lotten von Hofsten (v) föreslog följande: 

1. Kontorets förslag avslås. 

2. Därutöver anförs följande:  

 

Vi gillar närdemokrati, och att låta människorna som bor i en stadsdelsnämnd 

utforma förslagen på vad och var man ska bygga är naturligtvis bra. Vi kallar det 

omvänd planprocess, det är vår idé och vi beklagar djupt att majoriteten inte vill 

använda sig av omvänd planprocess. 

 

Det här förslaget innebär dock att People Owned AB får 250 000 kr för att via 

nätet lokalisera mark att bygga på, meningen är sen att staden och företaget 

gemensam ska identifiera upp till fyra platser att samtidigt lovar staden att verka 

för att bolaget ska få hyra/nyttja/köpa den mark som identifieras som intressant. 

 

Om det här förslaget går igenom betalar staden en kvarts miljon för att lägga ut 

den omvända planprocessen på entreprenad, samtidigt som man ger det företag 

som ska genomföra planprocessen förtur vid eventuell försäljning av marken. 

 

Omröstning 

Ordföranden ställde de framlagda förslagen mot varandra och nämnden beslutade 

enligt kontorets förslag. 

 

Reservation 

Vice ordföranden Mirja Räihä Järvinen m fl (s) deltog inte i beslutet och reserverade 

sig, med hänvisning till sitt förslag, i den del av beslutet som upptog att återremittera 

ärendet eller fatta beslut på dagens sammanträde. 

Tjänstgörande ersättaren Lotten von Hofsten (v) med hänvisning till sitt förslag.  

 

Särskilda uttalanden 

Ledamoten Emilia Hagberg (mp) enligt följande: 

 

Vi är positiva till att utveckla nya metoder för människor att framföra sina synpunkter 

och idéer kring utformningen av Stockholm. Pilotprojektet Wasted Space kan vara en 

del av detta. 

 

Det är viktigt att detta inte på något sätt minskar sätt stadsdelsnämndernas roll och 

ansvar för närmiljö och att utveckla medborgardialogen och lokaldemokratin. 

Möjligheterna till medborgarinflytande måste ökas och demokratisering av 

planprocessen genom omvänd planprocess är ett sätt. Stadsdelsnämnderna måste också 

ha kvar sin roll som viktig remissinstans för detaljplaner. 

 

Ersättaryttranden 

Ersättaren Torkel Tigerschiöld (mp) instämmer i särskilt uttalande från (mp). 

 

    Vid protokollet 

    Åse Geschwind 

 

Rätt utdraget intygar: 


